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ZÁPIS KULATÉHO STOLU PRO STAROSTY  

V RÁMCI PROJEKTU OP LZZ MAS JAKO NÁSTORJ SPOLUPRÁCE PRO EFEKTIVNÍ CHOD 

ÚŘADŮ 

Místo konání:  Zašová 

Datum a čas: 20. 1. 2015, 10:30 hod 

Přítomní:   

Za realizační tým projektu: Ing. Veronika Hubová, Ing. Kateřina Sobotková 

Z cílové skupiny: 13 starostů obcí MAS Rožnovsko (viz. Prezenční listina) 

 

Program:  

1. Prezence účastníků  

2. Úvod a přivítání 

3. Dosavadní práce na projektu, další postup v rámci projektu 

4. Diskuze  

5. Závěr  
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Zápis: 

Ad1)  

Starostové začali přicházet, zapisovat se do prezenční listiny a čekali na zahájení Kulatého 

stolu v Zašové. 

Ad2) 

Za manažery Místní akční skupiny Rožnovsko, Ing. Veronika Hubová, zahájila setkání Kulatý 

stůl pro starosty v rámci projektu „MAS jako nástroj spolupráce obcí pro efektivní chod 

úřadů“, přítomné starosty přivítala, představila manažerku Místní akční skupiny Rožnovsko 

Ing. Kateřinu Sobotkovou a krajského koordinátora Mgr. Petra Žůrka. Dále manažerka MAS 

Rožnovsko Ing. Veronika Hubová krátce přiblížila obsah projektu, jeho cíle, klíčové aktivity a 

představila nositele projektu – Sdružení místních samospráv ČR, které již starostům byly 

předány při osobních setkání a také emailovou komunikací. Dále představila hlavní úkoly 

manažerů MAS, poděkovala starostům za dosavadní součinnost a požádala o další spolupráci 

tak, aby byly zdárně naplněny vize celého projektu. Pak manažerka MAS Rožnovsko Ing. 

Hubová předala slovo krajskému koordinátorovi. 

Ad3) 

Krajský koordinátor Mgr. Petr Žůrek přítomné starosty přivítal. Dále starosty informoval o 

průběhu, aktualitách a novinkách v projektu SMS ČR. Navázal na předešlé setkání se starosty 

v rámci workshopu ve Zlíně ze dne 19. 1. 2015, objasnil další problematiku spojenou 

s projektem SMS ČR. Starostové pokládali dotazy v návaznosti na předešlý workshop, 

koordinátor Mgr. Petr Žůrek ochotně dotazy zodpovídal a dovysvětloval. Také zdůraznil 

možnost využití spolupráce starostů s realizačním týmem projektu, a požádal starosty o 

spolupráci s realizačním týmem v souvislosti se zjišťováním problémů a nedostatků ve 

fungování úřadů. 
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Ad4) 

Před ukončením Kulatého stolu byla ještě otevřena diskuze spojená s problémy, s kterými se 

starostové potýkají a s poznatky místní akční skupiny, které dále starostové rozvíjeli a 

doplňovali o své zkušenosti. Starostům bylo sděleno, že budou poté kontaktováni k sesbírání 

příkladů dobré praxe a problémů, s kterými se potýkají, a že další informace budou 

poskytovány přes manažery místní akční skupiny. Také bylo ještě starostům sděleno, že další 

doplňující a zajímavé informace mohou nalézt v Informačním zpravodaji SMS ČR. 

 

V rámci diskuse se probírala témata týkající se především největších překážek ve výkonu 

veřejné správy v obcích. Z diskuze vyplynuly tyto skutečnosti: 

Městská policie – Především v menších obcích se vyskytuje absence policie. Obce mají 

veřejnoprávní smlouvu s městem, někde ale byla tato smlouva dokonce vypovězena. Navíc 

kvůli nedostatečným kapacitám Městské policie, vzdálenosti a rozlehlosti území, nemůže MP 

vykonávat svou činnost v takovém rozsahu, jak by obce potřebovaly. Obce vyžadují 

především větší kontrolu v terénu a častější pochůzky v obci. Problém vidí starostové také 

v možnosti trestání již spáchaných přestupků, kdy se mnohdy pachatelé neprojednávají ani 

v přestupkovém řízení. 

Přestupky – Vzhledem k tomu, že obec není účastníkem správního řízení, i přes existenci 

veřejnoprávní smlouvy, nejsou obci poskytnuty informace, kdo byl v řízení projednáván, a 

s jakým výsledkem. 

Opatrovnictví – Na základě zákona a rozhodnutí soudu se obec, v případě, kdy rodina nechce 

nebo nemůže (to se děje v min případech), stane opatrovníkem. Obec je pak opatrovnictvím 

zavázána, musí opatrovnictví vykonávat, a na tento výkon nedostává žádné finanční 

prostředky, takže v případě, že se v obci nachází např. ústav, je obec vůči jiným obcím 

v tomto ohledu diskriminována.  

Komunikace – Zásahy do komunikací, povolování překopů apod. jsou zbytečně velmi složité, 

především pro malé obce. 
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Zákon č. 106/1999, o svobodném přístupu k informacím – komplikuje malým obcím práci, 

např. firma se zeptá na technický stav obecního zařízení a objektů, požádá si o podrobný 

seznam různých indikátorů, aby si udělala ucelenou představu, a tyto informace musí obec 

velmi složitě vyhledávat. Výsledkem toho pak je, že firma zašle nabídku na modernizaci, o 

kterou obec nemá zájem.  

Správní řízení – Ve správním řízení se povolující orgán řídí schválenými dokumenty. Zvlášť 

v oblasti životního prostředí je toto problematické. Pokud se ozve např. nějaký aktivistický 

spolek, bere se daná věc jako schválena, přesto, že nebyla projednána. 

Ad5) 

Na závěr setkání manažeři MAS Rožnovsko a krajský koordinátor všem za spolupráci a účast 

poděkovali a pozvali přítomné starosty ke společnému posezení a občerstvení. 

 

Dne 20. 1. 2015 v Zašové 

Zapsala: Ing. Kateřina Sobotková        

 


